
 

 

 
Zápis z jednání 

Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina č. 7/2017 
konaného dne 13. 10. 2017 

 
Přítomni: 

1. Petr Krčál (předseda) 

 

8. Zdeňka Marková 

2. Marie Bohuslavová 9. Pavla Krejzlová 

3. Pavla Kučerová 10. Kamil Vejvoda 

4. Petr Běhunek 11. Drahoslav Oulehla 

5 Petr Kotting 12. Milan Mokrý 

6. Bohuslav Kocián 13. Jiří Bína (tajemník) 

7. Vítězslav Schrek  

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Miloš Hrůza 3. Jan Tourek (místopředseda) 

2. Jiří Hormandl  

 
Hosté: 

1. Pavel Franěk (náměstek hejtmana) 3. Roman Sýkora (OSV) 

2. Věra Švarcová (OSV) 4. Stanislava Holbová (OSV) 

 
Program: 

1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu, kontrola úkolů 

2. Investice kraje v sociální oblasti – zpráva o realizaci a výhled do budoucna 

3. Prorodinná politika kraje 

4. Přípravo rozpočtu kraje na rok 2018 

5. Příprava grantového programu Investujme v sociálních službách 2018 

6. Diskuze, různé 

7. Závěr 

 
1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu, kontrola úkolů 
Petr Krčál, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. Přednesl návrh programu a podal návrh na zařazení projednání tématu 
„Pokračování v procesu transformace pobytových sociálních služeb pro klienty s mentálním 
postižením“ (zařazeno do programu jednání za bod č. 2). Takto doplněný program byl 10 hlasy 
schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 11 hlasy 
schválen. 
 
Na jednání se dostavila členka komise Zdeňka Marková. 
 
Petr Krčál přivítal Pavla Fraňka, náměstka hejtmana pro oblast sociálních věcí a nestátních 
neziskových organizací. 
 
Petr Krčál a Jiří Bína provedli rekapitulaci stavu řešení úkolů z minulého jednání komise.  
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2. Investice kraje v sociální oblasti – zpráva o realizaci a výhled do budoucna 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladové materiály.  
 
Roman Sýkora, uvedl, že odbor sociálních věcí připravil pro jednání sociální komise informační 
materiál k investiční činnosti kraje v oblasti sociálních služeb. Podrobně okomentoval 
nejzávažnější investiční záměry kraje a jejich stav (podkladový materiál Kspp-07-2017-02, př. 1), 
přehled kapacit pobytových služeb pro seniory, ze kterých vyplývá předpokládaný růst kapacit 
včetně investičních akcí v případech, kdy kraj není zřizovatelem (podkladový materiál Kspp-07-
2017-02, př. 2). 
 
Z následného jednání se omluvil náměstek hejtmana Pavel Franěk a Věra Švarcová. 
Na jednání se dostavila členka komise Pavla Kučerová. 
 
 
3. Pokračování v procesu transformace pobytových sociálních služeb pro klienty  
s mentálním postižením 
Členové komise obdrželi podkladový materiál na jednání v tištěné podobě.  
 
Členové komise se s průběhem procesu transformace v praxi seznámili při výjezdních 
zasedáních v Náměšti nad Oslavou a v Ledči nad Sázavou. Tento proces je předmětem diskuze 
také mezi členy zastupitelstva kraje. Z toho důvodu odbor sociálních věcí zpracoval materiál 
ohledně transformace sociálních služeb v Kraji Vysočina. V souvislosti s procesem transformace 
se poukazuje na růst počtu zaměstnanců a nákladů na poskytované služby. Je třeba uvést, že 
změny v systému péče o klienty a někdy změna jejich složení z hlediska zdravotního stavu vedly 
k navyšování počtu pracovníků i před zahájením procesu transformace a do jisté míry by k němu 
muselo dojít i v případě, že by se tento proces nerealizoval. Jedním z důvodů je i vytvoření 
specializovaných pracovišť pro klienty, u kterých dochází k agresím např. z důvodu onemocnění 
poruchou autistického spektra. 
 
Roman Sýkora okomentoval předložený podkladový materiál Kspp-07-2017-03, př. 1, ve kterém 
jsou uvedeny důvody a průběh procesu transformace pobytových sociálních služeb. 
 
Členové komise následně diskutovali o široké problematice autismu. Pozitivně se vyjádřili 
k procesu transformace. Bylo zmíněno, že v souvislosti s procesem transformace je spojen 
nárůst provozních nákladů, s čímž je třeba počítat i do budoucna. Proces transformace přináší 
velikou změnu v péči o klienty (zvyšování kvality péče o klienty). Diskutována byla otázka 
ohledně kapacity sítě sociálních služeb v Kraji Vysočina – zda po dokončení investičních 
záměrů bude pokryta kapacita v jednotlivých okresech. Jednou s cest je posílení terénních 
služeb (komplexnost těchto služeb) a také možnost soukromých zařízení. 
 
Usnesení 028/07/2017/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informaci o výhledu investiční činnosti Kraje Vysočina v oblasti sociálních věcí dle materiálů 
Kspp-07-2017-02, př. 1 a Kspp-07-2017-02, př. 2; 
podporuje 
další kroky Kraje Vysočina a odboru sociální péče v oblasti transformace bývalých ústavů 
sociální péče v Kraji Vysočina; 
žádá 
o průběžnou informaci o financování investičních akcí a provozních záležitostí. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
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4. Prorodinná politika kraje 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Stanislava Holbová předložila členům komise informace z oblasti rodinné a seniorské politiky:  

- Family Pointy a Senior Pointy – jedná se o kontaktní zařízení (Family Pointy mohou mít  
i bezkontaktní formu – dobře přístupné zázemí pro rodiče s dětmi pro přebalení, 
nakrmení, nakojení, počkání na jednání na autobus apod. bez kontaktního pracovníka). 
Tam kde fungují kontaktní pracovníci je ze strany kraje snaha o jejich metodické vedení 
a informování. Náplní činnosti jsou besedy, přednášky, vzdělávací aktivity, tvořivé dílny, 
volnočasové a pohybové aktivity. Příprava pololetních plánů. Každého půl roku je 
připraven letáček s přehledem plánovaných aktivit pro všechny pobočky Family Pointů  
a Senior Pointů. Zpětné pozitivní ohlasy. Vše je realizováno ve spolupráci s daným 
městem (s odbory sociálních věcí v daných městech). 

- Slevové rodinné pasy a senior pasy – projekty realizované za účelem poskytnutí finanční 
úspor jak pro rodiny s dětmi tak pro seniory. Snaha o realizaci různých akcí v propojení 
s Family a Senior Pointy. 

- Aktivity kraje - vzdělávání seniorů (letní škola seniorů, univerzita třetího věku). Ze strany 
seniorů je o tyto aktivity velký zájem. Snaha o rozšiřování těchto činností. 

- Dotační tituly v oblasti rodinné a seniorské politiky: 
o dotační titul pro rodinná a mateřská centra; 
o dotační titul určený obcím v Kraji Vysočina – zaměřen na realizaci projektů 

v oblasti rodinné a seniorské politiky. 
- Pilotní projekt letního pobytového tábora pro seniory. Podpora projektu pro příští rok 

z krajského hlediska.  
- Seniorská miniolympiáda v Havlíčkově Brodě. 

 
Roman Sýkora informoval o určité snaze ze strany kraje o zapojení Senior Pointů do 
dobrovolnických aktivit. Zapojení aktivních seniorů do systému péče (např. volnočasové aktivity) 
v našich domovech. 
 
Na základě dotazu Petra Krčála informoval Roman Sýkora o propojení rodinných pasů s jinými 
kraji. Informoval o spuštění projektu informace o poskytovatelích rodinných pasů na mobilních 
aplikacích. Plánování nabídky této mobilní aplikace pro seniory v příštím roce. 
Stanislava Holbová odpověděla na dotaz ohledně slaďování procesů s celostátní koncepcí. 
 
Na základě dotazu Petra Krčála informoval Petr Kotting o aktuálním vývoji v otázce poskytování 
služby sociálních vozů.  
 
Na základě dotazu Petra Krčála byl stanoven následný úkol: 
Úkol: Připravit vyúčtování financování Family Pointů a Senior Pointů. 
Odpovědnost: Jiří Bína 
Termín: 10. listopad 2017 
 
Z následného jednání se omluvila členka komise Pavla Krejzlová. 
 
Usnesení 029/07/2017/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informaci o naplňování koncepce rodinné a seniorské politiky v Kraji Vysočina; 
žádá  
prostřednictvím Pavla Fraňka, náměstka hejtmana pro oblast sociálních věcí a nestátních 
neziskových organizací, Asociaci krajů, o zařazení bodu týkající se společné deklarace při 
využívání rodinných a senior pasů na území České republiky. 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
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V době hlasování nebyl přítomen člen komise Drahoslav Oulehla. 
 
 
5. Příprava rozpočtu kraje na rok 2018 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Jiří Bína sdělil, že v rámci Kraje Vysočina probíhá příprava rozpočtu na rok 2018. Podrobně 
okomentoval pracovní verzi výdajové části rozpočtu na kapitole Sociální věci (podkladový 
materiál Kspp-07-2017-05, př. 1) a objasnil jednotlivé položky a jejich meziroční změny. 
 
Usnesení 030/07/2017/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje ke schválení 
návrh výdajové části rozpočtu na kapitole Sociální věci dle materiálu Kspp-07-2017-05, př. 1. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
6. Příprava grantového programu Investujme v sociálních službách 2018 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Jiří Bína uvedl, že odbor sociálních věcí pracuje na grantovém programu „Investujme 
v sociálních službách“ na rok 2018. Někteří z poskytovatelů sociálních služeb požadují změnu 
podmínek (podkladový materiál Kspp-07-2017-06, př. 1) – zájem velkých poskytovatelů o větší 
objem dotace pro jednoho poskytovatele, pokud provozuje větší rozsah služeb (v rámci jednoho 
projektu by si někteří poskytovatelé mohli pořídit např. 2 auta). Původní myšlenka byla vycházet 
z rozlišení podle objemu rozpočtu žadatele, ale vhodnější by bylo hodnocení množství aut  
a jejich stáří. K takové změně by bylo možné přistoupit při navýšení alokace pro tento GP. 
Členové komise obdrželi stávající znění výzvy GP (podkladový materiál Kspp-07-2017-06, př. 2). 
 
Na základě podnětu Petra Krčála byl stanoven následný úkol: 
Úkol: Zpracovat částečnou analýzu počtu aut a jejich stáří v pečovatelských službách. 
Odpovědnost: Jiří Bína 
Termín: 15. 12. 2017 
 
Usnesení 031/07/2017/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
grantový program „Investujme v sociálních službách 2018“ ke schválení s navýšením 
alokovaného objemu a maximální výše podpory. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
6. Diskuze, různé 
Vítězslav Schrek informoval členy sociální komise o návštěvě Alzheimercentra Jihlava v rámci 
Dne otevřených dveří. 
Petr Krčál uvedl, že by bylo vhodné, aby sociální komise uskutečnila v tomto zařízení krátkou 
návštěvu v rámci svého zasedání č. 8/2017 dne 10. listopadu 2017. 
 
Na základě podnětu Petra Krčála byl stanoven následný úkol: 
Úkol: Připravit zprávu o realizaci kapacit ve schválené síti. 
Odpovědnost: Jiří Bína 
Termín: 10. listopad 2017 
 
 
Termín příštího zasedání komise byl stanoven na pátek 10. listopadu 2017, od 9.00 hodin.  
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7. Závěr 
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
 
Mgr. et Bc. Petr Krčál 
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
 
Mgr. Jiří Bína 
tajemník Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Lenka Matysová dne 18. 10. 2017. 


